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Résumé :

L’intention des conjoints a faire perdurer leur vie maritale peut étre quelquefois sujette a quelques
entraves qui la rendraient impossible. Ainsi, le mariage risquerait de se rompre par le divorce soit en
accord consenti (entre les deux conjoints), soit par la seule volonté du mari dont c’est le droit principal

ou de la volonté de la femme exceptionnellement qui recourt a ses droits quand celle-ci s’est sentie 1ésée.

Notre étude est centrée sur I'impact de la volonté de la conjointe a rompre la vie conjugale selon la
juridiction maghrébine et nous nous appuyons également sur les points de divergence et ceux de

convergence entre les lois de cette juridiction afin de proposer in fine quelques solutions dans ce sens.
Mots—cleés :

Volonté, divorce, dégats, conflit, droit, permission, conjoints, allocation, dissolution.

Abstract:

When the couple signs a marriage contract they want to continue with each others ,but this relation may
be faced by some obstacles which lead them to separation in different ways : The consent of the couple or
by the will of the husband which is the origin of the separation or by the will of the wife as an exception
if she is suffered from her husband by different reasons and she can't continue her relation with him. We
based our study on this last issue in which the wife has the right to get separated from her husband in the

differences and the agreements in theMaghribian laws and we find solutions for this issue .
Key words:

~the will -the divorce -the harm - the disunity - the dislocation - the right- the permission - the couple

- the allowance - the abolition
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